

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာဂ၏ ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင် ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အာဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

မဲရုံများ၊ ဒုတိယမဲရုံများ၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဥပဒေ



မောင်စာဂ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်း၏ ဒုတိယအကြိမ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်တွင် ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ရာ ရက်ပေါင်း ၅၀ ခန့်သာလှိတော့မည်။ ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပြီးမြောက်နေပြီ။

ယခုအချိန်ကာလတွင် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပမည့် မဲဆန္ဒနယ် ၁၃ နေရာအတွက် မဲရုံပေါင်း ၁၃၈၃ ရုံကို သတ်မှတ်ထားသည်။ မဲရုံများတွင် ကြီးကြပ် ဆောင်ရွက်ရန် မဲရုံမှူး၊ ဒုတိယမဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင် များကို ၂၄-၉-၂၀၁၈ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ခန့်အပ် သွားကြရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့် သွန်သင်ကြား ထားသည်။ ၁-၁၀-၂၀၁၈ ရက်နေ့မှစ၍ ၁၀-၁၀-၂၀၁၈ ရက်နေ့အတွင်း မဲရုံမှူး၊ ဒုတိယမဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များကို သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများ က သင်တန်းများပို့ချသွားမည်။

ဤတွင် မဲရုံမှူး၊ ဒုတိယမဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များကို မည်သို့ခန့်ထားသနည်း။ ၎င်းတို့၏ တာဝန်များကား အဘယ်နည်း။ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ နှင့် မဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များလက်စွဲမှ ကောက်နုတ်၍ အနှစ်ချုပ်ပေးပါရစေ။

ခန့်ထားခြင်း

မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် မဲရုံများကို ကြီးကြပ် ကွပ်ကဲရန် သင့်လျော်သူများကို မဲရုံမှူး၊ ဒုတိယမဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ဦးစားပေးအပ်အပ်အတိုင်း ခန့်အပ်သည်။ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ဝန်ထမ်းများအပြင် ယင်းမဲရုံမဲစာရင်းတွင် ပါဝင်ပြီးဖြစ်သည့် အများပြည်သူ ယုံကြည်လေးစားခြင်းခံရသော မဲဆန္ဒရှင် သို့မဟုတ် ယင်းမဲဆန္ဒနယ်မြေအတွင်းရှိ ဒေသပြည်သူများဖြင့် ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်သည်။

မဲရုံအဖွဲ့ဝင်အရေအတွက် မည်မျှစွဲစည်းရမည်ကို မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေအပေါ်မူတည်၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက် ပွဲကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးသောဦးရေအတွင်း ဖွဲ့စည်း ရသည်။ အဖွဲ့ဝင်များထဲမှ မဲစာရင်းစစ်ဆေးသူ၊ မဲလက်မှတ် ထုတ်ပေးသူ၊ မဲရုံလုံခြုံရေး၊ မဲပေးပြီးကြောင်း မင်တို့ပေးသူ ဟူ၍ သီးခြားစီ တာဝန်များ ခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးသည်။ မဲရုံ တစ်ရုံစီတွင် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်အရေအတွက် မတူညီပါ။ မဲဆန္ဒရှင်များလျှင် မဲရုံအဖွဲ့ဝင် အရေအတွက်ပိုများသည်။

မဲရုံမှူး၏ တာဝန်များ

(က) မဲရုံတွင်အသုံးပြုမည့်မဲပုံး၊ မဲစာရင်းမှစ၍ လိုအပ် သည့်ပစ္စည်းကိုရိယာ အသုံးအဆောင်များ၊ ဖြည့်သွင်း ရေးသားရမည့် ပုံစံစာရွက်စာတမ်းများ ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ရရှိနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွေးကော်မရှင် အဖွဲ့နှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်။

(ခ) မဲရုံဖွင့်ချိန် နံနက် ၆ နာရီမှစ၍ မဲရုံကော်မရှင်ကော် မရှင်အဖွဲ့ခွဲက လာရောက်ပေးပို့သော ကြိုတင်မဲစာရင်း ပုံစံ (၁၃) နှင့် မဲစာရင်းပုံစံ (၁) (၁-က) တို့ကို စနစ်တကျ လက်ခံရယူရမည်။

(ဂ) မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များ၏ ခန့်အပ်မှုကို ကိုယ်တိုင်ရယူသိမ်းဆည်းထားရမည်။

(ဃ) မဲဆန္ဒရှင်များ၏ အခြေအနေကို ချိတ်ချိတ်ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များတွင် ကြိုတင်လက်မှတ် ရေးထိုးထားရ မည်။ မဲရုံမှူးလက်မှတ်မပါက ပယ်မဲဖြစ်သွားမည်။

(င) နံနက် ၆ နာရီထိုးသည်နှင့် မဲရုံကိုဖွင့်၍ ညနေ ၄ နာရီထိုးသည်နှင့် မဲရုံကိုပိတ်ရမည်။ သို့သော် ညနေ ၄ နာရီထိုးမီ မဲရုံပိတ်အတွင်း သို့ ရောက်ရှိနေသူများ အား စာရင်းကောက်ယူ၍ အားလုံးဆန္ဒမဲပေးပြီးသည် အထိ ဖွင့်လှစ်ထားရမည်။

(စ) ဆန္ဒမဲပေးသူများ မဲရုံအတွင်း စည်းကမ်းတကျ

ဝင်ရောက်ရေး၊ လွတ်လပ်စွာနှင့် လျှို့ဝှက်စွာ ဆန္ဒမဲပေး နိုင်ရေး၊ စာမဖတ်တတ်သူများ၊ မသန်စွမ်းသူများအား သတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်း ကူညီဆောင်ရွက်ရေး၊ ဆန္ဒမဲပေးစဉ်တစ်လျှောက်လုံး ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များနှင့်အညီ ဖြစ်စေရေးတို့အတွက် စီမံကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဆ) မဲရုံအတွင်း မဖွယ်မရာပြုသူများ၊ တာဝန်အရ ညွှန်ကြားသည်ကို မလိုက်နာသူများအား မဲရုံမှဖယ်ရှား ရေးနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ပြစ်မှုတစ်ခုခုကို ကျူးလွန် သူအား ဖမ်းဆီးစေရေးတို့အတွက် တာဝန်ကျရုံတင် ဖွဲ့ဝင် သို့မဟုတ် အခြားလုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူများအား ညွှန်ကြားရမည်။

(ဇ) မဲရုံဖွင့်ချိန်မှ မဲရုံပိတ်ချိန်အတွင်း မဲရုံအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်ဖြစ်စဉ်မှန်မမှန်ကို နောက်ဆက်တွဲပုံစံ 'ယ' တွင် ရေးသွင်းမှတ်သားထားရမည်။

(ဈ) ဆန္ဒမဲများရေတွက်ခြင်း၊ ပယ်မဲသတ်မှတ်ခြင်း၊ ပုံစံများတွင် ဖြည့်သွင်းခြင်း၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ရန်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များနှင့် ညီညွတ်မှန်ကန်မှုရှိရမည်။

(ည) ဒုတိယမဲရုံမှူး၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၏ လုပ်ငန်း တာဝန်များကို ကောင်းစွာသိရှိထားပြီး ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သောစီမံ ကြီးကြပ်မှုများ ပြုရမည်။

ဒုတိယမဲရုံမှူး၏ တာဝန်များ

ဒုတိယမဲရုံမှူး၏ တာဝန်များကို ရွေးကောက်ပွဲများ မကျင်းပမီကာလ၊ မဲရုံဖွင့်မီကာလ၊ မဲရုံဖွင့်လှစ်ထားစဉ် ကာလဟူ၍ အပိုင်းသုံးပိုင်းဖြင့် ဖော်ပြလိုသည်။

ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီကာလ

မိမိတို့ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းအကောင်အထည် ဖော်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံ ညှိနှိုင်းခြင်း၊ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်နှင့် လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် ညွှန်ကြား ချက်များပါ သိသင့်သိထိုက်သော အချက်အလက်များကို မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များအား ရှင်းပြထားခြင်း၊ တာဝန်ကျ မည့် မဲရုံသို့သွားရောက်ရာတွင် မည်သည့်အချိန်၊ မည်သည့်နေရာ၌ ကြိုတင်တွေ့ဆုံကြမည်ကို မဲရုံအဖွဲ့ ဝင်များနှင့် ညှိနှိုင်းထားခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ရမည်။

မဲရုံဖွင့်မီကာလ

(က) မဲရုံနှင့်သက်ဆိုင်သော မဲစာရင်းများ၊ မဲပုံးများ၊ ဆန္ဒပြုသည့် တံဆိပ်တုံးများ၊ ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ရေတွက် စစ်ဆေးခြင်း ပုံစံ (၁၁)၊ မဲစာရင်းများပြင်ဆင်ခြင်း ပုံစံ (၁၂)၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ရရှိသောမဲစာရင်း ပုံစံ (၁၆) နှင့် (၁၆-က)၊ မသုံးဘဲကျန်နေသော မဲလက်မှတ် စာရင်း ပုံစံ (၁၆-၁)၊ ပယ်မဲစာရင်းပုံစံ (၁၇) နှင့် (၁၇-က) လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် နောက်ဆက်တွဲပုံစံ (ခ) (ဂ) (ဃ)၊ မင်ခံခွက်၊ ချည်ကြိုး၊ ချိတ်ဆိပ်နှင့် ချိပ်တောင့်၊ ဖယောင်းတိုင်၊ မီးခြစ်၊ မဲရုံအမှတ်စာတမ်း၊ ဘောပင် များ (အနက်နှင့် အပြာရောင်)၊ မဲလက်မှတ်များထည့်ရန် အိတ်များ (အိတ်သေး+အိတ်ကြီး)၊ ပေတံ၊ မဲလက်မှတ် များ ထည့်သွင်းရေတွက်ရန်ခွက်များ သို့မဟုတ် တောင်း များ၊ မဲပေးပြီးကြောင်း မင်တို့ရန် မင်အိုး၊ မင်ခွက်များ စသည်တို့ကို ရပ်ကွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲထံမှ ထုတ်ယူ ထားရမည်။

(ခ) မဲလက်မှတ်စာအုပ်များရရှိပြီးနောက် အတွင်း လက်ခံဖြတ်ပိုင်းရှိ အမှတ်စဉ်များကို လိုအပ်သလို ရေးမှတ်ခြင်း၊ မဲစာရင်း၏စာမျက်နှာအမှတ်စဉ်နှင့် ရွက်ရေပြည့်စုံခြင်းရှိ-မရှိနှင့် မဲဆန္ဒရှင်အမှတ်စဉ်များ မှန်ကန်မှုရှိ-မရှိစစ်ဆေးခြင်း၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မဲရုံ အတွင်း ဝင်ခွင့်ရှိသောပုဂ္ဂိုလ်များအား သတ်မှတ်ထား သည့်အတိုင်း နေရာချထားပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ခြင်း၊ မဲပုံး အလွတ်ကို မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များ အပါအဝင် မဲရုံရှိသူများအား ပြသပြီး လုံခြုံစွာပိတ်၍ မဲရုံအတွင်း သတ်မှတ်နေရာ၌ ထားရှိခြင်းနှင့် စာမတတ် သော မဲဆန္ဒရှင်များ လက်ခွေးပုံရန် မင်ခံခွက်နှင့် လက်သုတ်

ရန်အဝတ်များ ထားရှိခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရမည်။

မဲရုံဖွင့်လှစ်ထားစဉ်ကာလ

မဲဆန္ဒရှင်များ မဲရုံအတွင်းသို့ အေးချမ်းစွာဖြင့် စည်းကမ်း တကျ ဝင်ခွင့်ပေးရန် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မဲပေးသူသည် ကျန်းမာသန်စွမ်းခြင်းမရှိသောကြောင့် မဲလက်မှတ်ကို မဲပုံးထဲသို့ထည့်နိုင်စွမ်းမရှိလျှင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေး ခြင်း၊ မဲဆန္ဒရှင်တစ်ဦးက မဲလက်မှတ်ကို မဲရုံပြင်ပသို့ ယူဆောင်သွားလျှင် သို့မဟုတ် ဆုတ်ဖြုတ် မဲရုံမှူးထံ ချက်ချင်းတင်ပြခြင်း၊ မဲရုံလုံခြုံမှုအတွက် လိုအပ်သလို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်း၊ မဲရုံမှူးမရှိသည့်အချိန်တွင် မဲရုံမှူး ၏ တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခြင်းတို့ ပြုရမည်။

မဲစာရင်းစစ်ဆေးသူ၏ တာဝန်များ

(က) မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သည့် လွှတ်တော်မဲစာရင်း ဟုတ်-မဟုတ်၊ မဲစာရင်းပါစာမျက်နှာ၊ အမှတ်စဉ်နှင့် ရွက်ရေပြည့်စုံမှုကန်မှုရှိ-မရှိ၊ မဲစာရင်းပါ မဲဆန္ဒရှင် အမှတ်စဉ်များ မှန်ကန်မှုရှိ-မရှိ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးပြီးသူများစာရင်းကို မဲစာရင်းတွင် မှတ်သား ထားပြီးဖြစ်-မဖြစ် သေချာစာစစ်ဆေးရမည်။

(ခ) ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပေးသူများကို လိုအပ်သလို စိစစ် ၍ ဆန္ဒမဲပေးခွင့်ပြုပါက မဲစာရင်းပုံစံ (၁) သို့မဟုတ် ပုံစံ (၁-က) တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးစေရမည်။ လက်မှတ်မထိုး တတ်ပါက လက်ခံလက်မလက်ငွေ နှိပ်စေရမည်။

(ဂ) မဲဆန္ဒရှင်တစ်ဦးသည် မဲစာရင်းပါအချက်များနှင့် မကိုက်ညီခဲ့လျှင် သို့မဟုတ် သူတစ်ပါးအယောင်ဆောင် ၍ မဲလက်မှတ်လာရောက်တောင်းဆိုကြောင်း စိစစ်တွေ့ ရှိလျှင် သို့မဟုတ် မဲဆန္ဒရှင်အမှတ်စဉ်ဟု သံသယရှိ လျှင် မဲရုံမှူးထံ ချက်ချင်းတင်ပြရမည်။

(ဃ) မဲဆန္ဒရှင်ကိုယ်စား အခြားသူတစ်ဦးက မဲလာ ရောက်ပေးခြင်းကို လုံးဝခွင့်မပြုရပါ။

(င) မဲစာရင်းစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်း ပြီးဆုံးပါက ထုတ်ယူထားသော မဲစာရင်းကို မဲရုံမှူးထံသို့ ပြန်လည် အပ်နှံပြီး နောက်ဆက်တွဲပုံစံ (ခ) ၏ ကျောဘက်တွင် မဲရုံမှူးအား လက်ခံရရှိကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးစေ ရမည်။

(စ) မိမိ၏တာဝန်ကို မဲရုံမှူး၏ ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ အခြားမဲရုံအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား လွှဲပြောင်းခြင်း မပြု ရပါ။

ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ထုတ်ပေးသူ၏ တာဝန်များ

(က) မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သည့် လွှတ်တော်အတွက် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ် ဟုတ်-မဟုတ်၊ မဲလက်မှတ်စာအုပ်များတွင် ရွက်ရေပြည့်စုံမှုကန်မှုရှိ-မရှိ၊ မဲလက်မှတ်များတွင် မဲရုံမှူးလက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းရှိ-မရှိ စစ်ဆေးရမည်။

(ခ) မဲလက်မှတ်တောင်းဆိုသူသည် မဲစာရင်းပါအမည် နှင့် အမှတ်စဉ်တို့မှန်ကန်ပါက မဲလက်မှတ်၏ လက်ခံဖြတ် ပိုင်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးစေပြီးနောက် မဲလက်မှတ်ကို ထုတ်ပေးရမည်။

(ဂ) စာမတတ်သည့်မဲဆန္ဒရှင်များ မဲလက်မှတ်လာ ရောက်တောင်းဆိုသည့်အခါ မဲစာရင်း၌ လက်ခွေးနှိပ်ရ သဖြင့် လက်ကို အဝတ်ဖြင့်သုတ်စေရမည်။

(ဃ) မဲလက်မှတ် အပိုထုတ်ပေးမိစေရေးအတွက် အထူးသတိထားထုတ်ပေးရမည်။

(င) မူလကပင်အစွန့်ထင်နေသော၊ စုတ်ပြုနေသော မဲလက်မှတ်များကို ထုတ်ပေးရန်နှင့် တွေ့ရှိက မဲရုံ မှူးထံ ချက်ချင်းတင်ပြရမည်။

(စ) ထုတ်ပေးပြီးသော မဲလက်မှတ်အရေအတွက်နှင့် လက်ကျန်မဲလက်မှတ်အရေအတွက်တို့ကို ကိုက်ညီမှု ရှိ-မရှိ အခါအားလျော်စွာစစ်ဆေး၍ ကွဲလွဲချက်တွေ့ရှိက ချက်ချင်း မဲရုံမှူးထံ တင်ပြရမည်။

(ဆ) မဲရုံပိတ်သည့်အခါ မဲစာရင်းနှင့် လက်ကျန် မဲလက်မှတ်များကို စိစစ်၍ မဲရုံမှူးထံ အမြန်ပေးအပ်ရ မည်။ နောက်ဆက်တွဲ ပုံစံ(ဂ)၏ ကျောဘက်တွင် မဲရုံ မှူးအား လက်ခံရရှိကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးစေပြီး မဲရုံ မှူးထံ အပ်နှံရမည်။

မဲရုံလုံခြုံရေး၏ တာဝန်များ

(က) မဲပုံးများကို သတ်မှတ်နေရာတွင် စနစ်တကျထား ရှိခြင်းရှိ-မရှိနှင့် မဲပုံးများ၌ မဲလက်မှတ်ကိုလွယ်ကူစွာ ထည့်နိုင်သော အပေါက်ပြုလုပ်ထားခြင်း ရှိ-မရှိ စစ်ဆေး ခြင်း၊ မဲဆန္ဒရှင်များ မဲရုံအတွင်းသို့ စနစ်တကျဝင်ထွက်နိုင် ရေးနှင့် သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း မဲပေးခြင်းပြီးစီးနိုင်ရေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကျန်းမာသန်စွမ်းခြင်းမရှိ သောကြောင့် မဲလက်မှတ်ကို မဲပုံးထဲသို့ ထည့်နိုင်စွမ်း မရှိသည့် မဲဆန္ဒရှင်အား ဒုမဲရုံမှူးနှင့်အတူ ကူညီဆောင် ရွက်ခြင်းတို့ ပြုရမည်။

(ခ) ရွေးကောက်ပွဲတွင်းပနေစဉ် မဲပုံးကိုယူဆောင် သွားလျှင် သို့မဟုတ် မဲပုံးအတွင်းရှိ လက်မှတ်များကို ပျက်စီးအောင်ပြုလျှင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို ဆုတ်ဖြုတ် မဲပုံး ထဲသို့ထည့်ရန် ကြံရွယ်နေကြောင်းတွေ့ရှိလျှင် သို့မဟုတ် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းကို အနှောင့်အယှက်ပြုရန် မသင်္ကာ ဖွယ်ရာတွေ့ရှိလျှင် မဲရုံမှူးထံ ချက်ချင်းတင်ပြရ မည်။

(ဂ) လွတ်လပ်စွာမဲပေးခြင်းကို ထိခိုက်မှုမရှိစေရန်၊ လေ့လာသူအဖွဲ့များအား စနစ်တကျရှိစေရန်နှင့် မဲပေး ပြီးသူတို့ မင်တို့စေရန် ကြပ်မတ်ရမည်။

(ဃ) မိမိတာဝန်ကို မဲရုံမှူး၏ ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ အခြား မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား လွှဲပြောင်းခြင်းမပြုရပါ။

မဲပေးပြီးကြောင်း မင်တို့သူ၏ တာဝန်များ

(က) မဲရုံဖွင့်မီ မဲရုံမှူးထံမှ မင်တို့ရန်လိုအပ်သည့် မင်အိုး၊ မင်ခွက်တို့ကို ထုတ်ယူ၍ သတ်မှတ်နေရာတွင် ထားရမည်။

(ခ) ဆန္ဒမဲပေးပြီး ပြန်လည်ထွက်ခွာမည့်သူများအား လွှတ်တော်အသီးသီးအတွက် မဲပေးခြင်းပြီးစီးမှု ရှိ-မရှိ စုံစမ်းမေးမြန်းရမည်။

(ဂ) မဲပေးပြီးကြောင်းသိရှိရပါက ထိုသူ၏လက်ခံ လက်သန်း လက်သည်းခွဲပေါ်တွင် မင်တို့ရမည်။ လက်သန်း မရှိပါက လက်ချောင်းတစ်ချောင်းချောင်းပေါ်တွင် မင်တို့ရမည်။

တရားစွဲဆိုခြင်းမခံထိုက်စေရပါ

တရားဝင်အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်အရ ဥပဒေ နှင့်အညီ မိမိတာဝန်ကို သဘောရှိဖြင့် စွမ်းဆောင်နိုင်သမျှ ထမ်းဆောင်သော မဲရုံမှူးအပါအဝင် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များအတွက် တရားမကြောင်းအရ ဖြစ်စေ၊ ပြစ်မှုကြောင်းအရဖြစ်စေ တရားစွဲဆိုခြင်းမခံ ထိုက်စေရပါ။

ဂုဏ်ယူထိုက်ပါသည်

မဲရုံမှူးသည် များသောအားဖြင့် အစိုးရစာသင် ကျောင်းများတွင် ဖြစ်သည်။ မဲရုံမှူး၊ ဒုတိယမဲရုံမှူး အများ စုမှာ အစိုးရစာသင်ကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမများ ဖြစ်ကြသည်။ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များသည်လည်း ဝန်ထမ်းများ၊ အများကြည့်ညှိလေးစားခံရသူများ ဖြစ်ကြသည်။ ရွေးကောက်ပွဲတိုင်းလိုလို ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီးသည့် အတွက် အတွေ့အကြုံကောင်းစွာ ရရှိထားကြသူများ ဖြစ်သည်။

ကြီးစားကြသည်။ နီးနီးကြားကြားရှိကြသည်။ အခွင့် အရေးကိုမမျှော်၊ စေတနာသက်သက်ဖြင့် တိုင်းကျိုး ပြည်ပြုဆောင်ရွက်ကြရသည်။ မှန်ကန်ရသည်။ ဥပဒေ နှင့်အညီ ဖြစ်ရသည်။ တာဝန်ကြီးလေးသည်။ လုပ်ငန်း က မွန်မြတ်လှသည်။ မဲရုံမှူး၊ ဒုတိယမဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ ဝင်များအဖြစ် စေတနာ့ဝန်ထမ်းလုပ်ငန်း တာဝန်ထမ်း ဆောင်ခွင့်ရရှိခြင်းသည် ပြည်သူနှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးကြီးသောလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရ ခြင်းဖြစ်သဖြင့် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်၊ ဂုဏ်ယူထိုက်ပါကြောင်း ဖွင့်ဟဆိုလိုက်ပါရစေ။

- မဲရုံမှူးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ကိုယ်စီတာဝန်ကျေပွန်ကြပါစေ။
- မွန်မြတ်သောစိတ်ကောင်းစေတနာမှန်ဖြင့် တွဲလက်ညီညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ။
- တိုင်းကျိုးပြည်ပြုပါဝင်စွမ်းဆောင်မှုဖြင့် စံယူ ထိုက်သူများဖြစ်ကြပါစေ။